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Dagsorden – åbent møde: 

Pkt.01  Godkendelse af dagsordenen. 

Pkt.02 Formandens beretning.  

 

Økonomisager  

Pkt. 03 Balancer.  

 

Generelle sager  

Pkt. 04 Møde med arbejdsgruppen for bygdens 260 års jubilæum 

Pkt. 05 Forslag om at give borgerne mulighed for at mødes med formanden for 

bygdebestyrelsen. 

Pkt. 06 Status på sagen vedr. venskabsby/bygd. 

Pkt. 07 Forslag om godkendelse af udgifter til anskaffelse af yderligere pontonbroer. 

 

Orienteringssager 

Pkt. 08 Orienteringer  

Pkt. 09 Eventuelt. 
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Mødet startede kl: 13:00 
 
Deltagere: 

Atassut 
 
Tønnes Kreutzmann 
Albrichtine Lynge 
 
Siumut 
 
Barnabas Larsen 
 
Fraværende med afbud: 
 
Fraværende uden afbud 
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Pkt. 01 Godkendelse af dagsordenen 

 
Afgørelse 

Godkendt 
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Pkt. 02 Formandens beretning. 

Bilag 1. 
Formandens beretning. 

 

Afgørelse 

Formanden fremkom med en mundtlig beretning. 

• Formanden orienterede om et arrangement for Børn og Unge. 
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Pkt. 03 Balancer. 

Regelgrundlag. 

Kasseregulativet bilag 1. 
Balance af 05.02.2015 
Kasseregulativet i Qeqqata Kommunia. 

Indstilling 
Det indstilles, at medlemmerne tager orienteringen til efterretning. 

 
 
Afgørelse  

Taget til efterretning. 
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Pkt. 04. Møde med arbejdsgruppen for bygdens 260 års jubilæum. 
J.nr:  03.19 
 
 Baggrund: 
 
Forslagsstilleren er formanden for bygdebestyrlsen Tønnes Kreutzmann. 
Det blev under borgernes debarforummet møde den 29. januar 2015 besluttet, at bygdebestyrelsen 
sammen med de frivillige skal drøfte mulige arrangementer. 
 
Faktiske forhold: 
 
Sagen blev igangsat som følge af et forslag fra bygdebestyrelsesmedlemmet Barnabas Larsen, men 
idet det var for besværligt at løfte opgaven alene gennem debatforummet blev det af 
”debarforummet” besluttet, at der skulle nedsættes en arbejdsgruppe, der skulle stå for opgaven. Der 
blev sendt en invitation til Kristian Willumsen – Kirsten Petrussen Sofiaaraq O Petrussen til mødet 
den 11.Februar 2015. 
 
Administrationens vurdering: 
 
Administrationen vurderer, at det er et godt tiltag, og at planerne bør realiseres. 
 
Indstilling: 
 
Administrationen indstiller, at der sammen med de indkaldte skal drøftes mulige tiltag, og sættes en 
tidsplan for det. 
 
Afgørelse 
 
Det blev besluttet, at der til mødet i marts 2015 skal fremlægges en færdig plan. 
 
Der vil blive sendt en skriftligt meddelelse til koordinatorerne. 
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Pkt. 05 Forslag om at give borgerne mulighed for at mødes med formanden for 

bygdebestyrelsen 

J.nr: 91.03 

Baggrund: 

Forslagsstilleren er formanden for bygdebestyrlsen Tønnes Kreutzmann. 
Det kan i Qeqqata Kommunias hjemmeside læses, at de politiske fagudvalg i Qeqqata Kommunia 
giver borgerne mulighed for at mødes med fagudvalgenes formænd. Formanden foreslår, at denne 
mulighed også skal være gældende for bygdebestyrelsen. 
 
Faktiske forhold: 
 
De bliver i de senere år omtalt, at politikerne og borgerne kommer længere og længere væk fra 
hinanden. Borgerne har fået mulighed for at aflevere forslag til bygdebestyrelsens møde. 
Bygdebestyrelsen holder sjældent borgermøder. 
 
Indstilling: 
 
Administrationen indstiller, at medlemmer drøfter forslaget og tager en beslutning herom. 
 
 
Afgørelse 
 
 
Dette skal arrangeres sammen med administrationen. 
 
Bygdebestyrelsen holder borgermøde den 18. februar 2015. 
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Pkt. 06 Status på sagen vedr. venskabsby/bygd. 
 
  J.nr. 00.07.01     
   
 Baggrund: 
 
Forslagsstilleren er formanden for bygdebestyrlsen Tønnes Kreutzmann. 
Før bygdebestyrelsen fremsatte et forslag til dagsordenen til kommunalbestyrelsen om ovennævnte, 
blev brevet til den Islandske konsul besvaret, hvori der i svarbrevet blev foreslået flere byer, 
ligesom det blev forespurgt, hvilket by der ønskes som en venskabsby. 
 
Faktiske forhold: 
Bygdebestyrelsen har sendt et brev til kommunalbestyrelsen med anmodning om imødekommelse 
af ansøgningen om venskabsby i Island. Kommunalbestyrelsen gav afslag på ansøgningen den 28. 
september 2014, men opfordrer til at søge samarbejde med enten Sisimiuts og Maniitsoqs 
venskabsbyer. 
Efter svarbrevet fra konsulenten hos Islands Generalkonsulat i Nuuk, Benedikte Thorsteinsson, har 
formanden for bygdebestyrelsen Tønnes Kreutzmann redegjort sagsforløbet. 
 
Administrationens vurdering: 
 
Administrationen vurderer, at der som følge af konsulenten hos Islands Generalkonsulat i Nuuk, 
Benedikte Thorsteinssons samarbejdsvillighed kan arbejdes videre med sagen, uden egentligt at 
tage udgangspunkt i sagen om venskabsby/bygd. 
 
Indstilling: 
 
Administrationen indstiller, at medlemmerne drøfter forslaget og tager derefter en beslutning. 
 
 
Afgørelse 
 
Det besluttet, at der skal arbejdes videre med sagen på baggrund af samarbejdet. 
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Pkt. 07 Forslag om godkendelse af udgifter til anskaffelse af yderligere pontonbroer. 
 
J.nr: 24.01.03        
 
Baggrund. 
 
Forslagsstilleren er formanden for bygdebestyrlsen Tønnes Kreutzmann. 
4 pontonbroer og gangbroen blev bygget på baggrund af Naalakkersuisuts bygdepulje. 5 
pontonbroer skal erstattes, og formanden foreslår at der bevilges midler til anskaffelse af en 
yderligere pontonbro. 
 
Faktiske forhold: 
 
Vejformanden så helst, at de sydligste pontonbroer erstattes, da de er mest forfaldne. De nye 
pontonbroer blev bygget af Sanasoq Esra Rosing, men gangbroen er ikke helt færdiganlagt. 
Pontonbroerne er færdigbygget, og vil blive sat i vandet til foråret. 
 
Økonomiske og administrative konsekvenser  
Pr. 5. februar 2015 var der på konto 1820603501 109.000,00 kr. indestående. 
 
Administrationens vurdering 
 
Administrationen vurderer, at pontonbroerne kan vedligeholdes i henhold til styrelseslovens § 53 
stk. 3 
 
Indstilling. 
 
Administrationen indstiller, at pontonbroerne kan fornyes ved dækning af udgifterne fra konto 
1820603501, og at der anskaffes materialer i samarbejde med vejformanden.  
 
 
 
Afgørelse 
 
Det besluttet, at der skal bygges yderligere en pontonbri i samarbejde med vejformanden. 
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Pkt. 08 Orienteringssager. 
 
Orienteringssager. 

1. Reaktion på høringen fra direktionen og KNI om fortøjningsbøjler  
2. Referat af bygdebestyrelsesmødet i Kangaamiut af 14/01/2015. 
3. Administrationens månedsrapport for januar 2015. 
4. Forebyggelseskonsulentes referat om kræft. 

 
 

 
 
Afgørelse 
 
Taget til efterretning. 
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Pkt. 09 Eventuelt. 

• Afdøde Theodora Berthelsens pengegave på 100.000 kr. til kommunen i 2001 skal 

undersøges. 

• Et medlem orienterede, at denne var til stede under “Arnat Peqatigiit”s møde. 

 

 

 

 

 

 
Mødet sluttede kl: 13:45 
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